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Consiliul Local Deleni – sat Deleni, com. Deleni, Strada Ștefan cel 

Mare nr. 114, Județul Vaslui, tel: 0235-345106, 

primaria@delenivaslui.ro 

 

PROCES – VERBAL, 

 Încheiat astăzi  26.01.2023, în sedința de lucru a Consiliului Local Deleni, Judetul 

Vaslui, care are loc in sediul acestuia si incepe la orele 14:00. 

 Convocarea Consiliului Local Deleni, este făcută în condițiile art.133 alin.(2)  lit.a), 

art.134 alin. (1) lit.a) si  alin. (3) lit.a)  si art.135 alin. (4) din Ordonanta de Urgenta a Guvernului 

nr.57/2019 privind Codul administrativ, si a Dispozitiei nr. 10/19.01.2023 emisă de primarul 

comunei Deleni, Judetul Vaslui.   

 Doamna secretar general Cristina Burtan, face prezenta domnilor consilieri care 

participă la lucrările sedintei de astazi, prin apel nominal si se constata ca la sedinta   sunt  

prezenti un numar 9 consilieri locali, lipsă fiind doamna consilier Damian Elena și domnul 

consilier Doboș Lică Irinel care se afla în afara localității. 

 Se constată că ședința  este statutară și legal întrunită.   

 Domnul președinte Florin Ionașcu, deschide lucrările ședintei și dă cuvântul doamnei 

secretar general pentru a  prezenta procesul verbal de ședință încheiat la data 29.12.2023.

  

 După citirea procesului verbal din sedința anterioară, se prezintă dl.consilier Lică Irinel 

Damian luându-se act și de prezența dumnealui și de modificarea numărului de consilieri locali 

prezenți de la 9 la 10.  Se constată că nu sunt modificări de efectuat și se trece la citirea ordinii 

de zi a sedinței de lucru a C..L. din data de 26.01.2023 de către dl. Președinte Florin Ionașcu, 

ordine de zi care este aprobată în unanimitate. 

 1. Cu privire la  proiectul HCL  nr. 1 din 26 ian.2023 privind analiza exercițiului 

bugetar pentru anul 2022, după citirea proiectului de către dl. Președinte Ionașcu, ia cuvântul 

dl. Primar Eșanu arătând că pentru anul 2022 sumele alocate de stat din taxa TVA defalcat au 

fost cu aproximativ 30%  mai mari decât cele alocate pentru anul în curs. Pentru anul 2022 au 

fost derulate proiecte importante și doar pentru Școala Deleni a rămas o sumă de 78.000 lei 

necheltuiți, primiți de comună prin PNDL. Suma va fi investită însă în același scop, în cursul 

anului 2023, fiind prevăzută în lista investițiilor pe anul 2023 din excedentul de anul trecut. 

Totodată s-au făcut investiții la ambele școli din Deleni în anul 2022 și  s-au depus actele pentru 

obținerea unei finanțări în anul 2023 în valoare de 100.000 euro având ca obiect echipamente 

IT pentru Școli. 

 Reamintește însă că pentru anul 2023, sumele defalcate de stat la bugetele locale sunt 

cu 30% mai mici față de anul anterior.  

 Se supune la vot proiectul de hotărâre nr. 1/26.01.2023  privind analiza exercițiului 

bugetar, acesta fiind adoptat în unanimitate de către cei 10 consilieri prezenți la ședință. 
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 2. Cel de-al doilea proiect de HCL de pe ordinea de zi privind aprobarea utilizării 

în anul 2023 a excedentului bugetar din anul 2022 este prezentat de către dl. Președinte 

Ionașcu și ulterior susținut de către inițiator, dl. Primar Eșanu. 

 Dumnealui arată că lista investițiilor anexată acestui proiect de hotărâre  prevede o sumă 

totală insuficientă pentru realizarea obiectivelor comune instituției Primarului comunei Deleni 

și Consiliului Local Deleni.  

 Dumealui face referire la cele două proiectele de maximă importanță locală: drumurile 

asfaltate și aducțiunea de apă în comună. Cât privește drumurile, valoarea totală a proiectului 

este de 1.600.000 lei din care statul finanțează 1.100.000 lei. Deși este o sumă importantă, restul 

de 400.000 lei este în sarcina comunei de a-l achita și comuna nu își permite alocarea unor 

asemenea fonduri din bugetul local. 

 Arată dumnealui că potrivit consultantului există două variante: fie se renunță la un 

segment de drum de o lungime de 2 km și reducerea astfel a costurilor cu 400.000 lei, fie se 

apelează la un credit de angajament pentru a se putea duce la final proiectul cu drumurile 

comunale. Arată dumnealui că au mai rămas de construit drumurile amplasate pe terenurile cele 

mai accidentate, care au o topografie dificilă, fiind în pantă și din acest motiv mai costisitor de 

realizat(ex: de la Stoica, de la Martiniuc, de la cișmea, de la moară, de la Movila, de la 

Gherghina). 

 Dumnealui este de părere că un credit de angajament pe o perioadă de 10 ani cu 

dobândă fixă de 0.1 %  ar putea fi cea mai bună soluție pentru a putea finaliza proiectul 

cu drumurile. 

 Interpelând consilierii dacă aceștia ar fi de acord cu un astfel de proiect viitor de HCL, 

aceștia arată că și după părerea lor, creditarea comuneii ar fi cea mai bună variantă pentru 

realizarea unui proiect atât de important pentru comunitate.  

 Cât privește cel de-al doilea proiect de anvergură, la fel de important, cel privind 

aducțiunea de apă, dl primar arată că în lista de investiții se regăsește o pompă submersibilă 

pentru decolmatarea și denisiparea fântânilor. Puțul de apă de la Movilă s-a colmatat și nu se 

mai poate scoate pompa iar oamenii au rămas fără apă.  

 Dl. Ionașcu arată că ar trebui săpat un puț nou fiind dificil pentru persoanele care s-au 

obișnuit cu apa curentă în locuință să fie lipsiți de acest beneficiu.  

 Dl Primar arată că un puț nou ar reprezenta o investiție de cca. 80.000 lei și este necesară 

și o șufă de inox în valoare de aproximativ 5000 de lei. 

 Pentru aducțiunea de apă în comună s-a doiscutat cu reprezentanții AQUAVAS care au 

arătat că posibilitatea lor este de a alimenta comuna cu 120.000 mc apă/lună. Mai este necesară 

realizarea a încă două puțuri pentru a completa necesarul debitului de apă lunară pentru 

locuitori. 

 Doamna consilier Mihaela Pană  arată că apa este o componentă prioritară a proiectelor 

naționale. La Huși spre exemplu, s-au obținut 100.000 lei pentru proiectarea infrastructurii și 

dacă obțin proiecte PNRR ar putea să facă lucrarea pe sume eșalonate. 
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 Toate doamnele și toți domnii consilieri arată că fonduri importante bugetare ar 

trebui investite în aducerea apei curente în comuna Deleni fiind de acord cu solicitarea și 

obținerea unui credit de angajament de către UATC Deleni în vederea derulării 

programelor de interes local privind apa curentă și drumurile pentru comună. 

 Se supune la vot proiectul de hotărâre nr. 2/26.01.2023 privind aprobarea utilizării 

în anul 2023 a excedentului bugetar din anul 2022, acesta fiind adoptat în unanimitate de 

către cei 10 consilieri prezenți la ședință. 

 3. Dl. Președinte Florin Ionașcu dă citire celui de-al treilea proiect de hotărâre și 

ultimul de pe ordinea de zi, privind aprobarea bugetului pentru anul 2023.  

 Dl. Președinte arată că bugetul apare ca fiind unul prudent și echilibrat. 

 Luând cuvântul, dl. Primar arată că bugetul Școlii Deleni nu poate fi aprobat deoarece 

în cadrul acestuia este prevăzută o sumă de 9300 de lei reprezentând echipamente IT. Existând 

deja un proiect cu fonduri europene depus, a cărui aprobare este așteptată, în bugetul Școlii nu 

poate fi prevăzută nici o sumă de bani care să fie folosită cu același scop. Arată că a invitat la 

ședință pe doamna directoare și pe contabilul școlii, a emis adrese către conducerea Școlii 

pentru remediarea acestor carențe însă a întâmpinat opoziție. Mai mult, bugetul școlii nu 

cuprinde sumele aferente plății drepturilor salariale ale cadrelor didactice. 

 Propune ca bugetul Școlii să primească aprobarea prin hotărârea Consiliului 

Local  doar prin radierea sumei de 9300 de lei prevăzută în  bugetul școlii pentru 

echipamente ce vor fi achiziționate prin proiectul european, aspect cu care doamnele și 

domnii consilieri sunt de acord. 

 În ceea ce privește Capitolul 66 privind Cultele, supune aprobării prin introducerea în 

buget a unor sume ce urmează a fi repartizate pentru cofinanțarea lucrărilor de execuție și 

construcție a trei lăcașuri de cult după cum urmează: 

- Pentru biserica din Deleni 2 suma de 30.000 lei; 

- Pentru biserica din Deleni 1, suma de 15.000 lei; 

- Pentru biserica din Zizinca, suma de 15.000 lei.  

 Cât privește Capitolul Cultură, propune introducerea în buget a unei sume de 10.000 de 

lei urmând ca aceasta să poată fi suplimentată pe parcursul anului bugetar. 

 Propune totodată alocarea unei sume de 2000 de lei pentru fondul de carte al Bibliotecii 

Deleni. 

 Membrii Consiliului Local sunt de acord cu propunerile formulate privind introducerea 

în buget a sumei de 60.000 lei pentru lăcașe de cult,  a sumei de 10.000 lei pentru cultură și 

2000 de fond de carte. 

 Dl. Președinte dă cuvântul domnului consilier Lică Irinel Doboș care arată că dumnealui 

a primit la scoala unde este încadrat în cursul zilei de 18.01.2023 documentul de la Ministerul 

finanțelor cu sumele defalcate din TVA pentru bugetele locale. La Școala Deleni acest înscris 

a fost trimis de la Primărie pe data de 20.01.2023 în condițiileîn care UATC Deleni avea acest 

document din data de 18.01.2023.  
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 Doamna SG arată că de-adevăratelea acest document s-a primit la Primărie la finele 

programului, pe data de 18 ianuarie 2023 astfel că nu există nici un fel de întârziere în 

comunicarea înscrisului către Școala Deleni pe data de 20.01.2023, Primăria luând act de 

conținutul acestui înscris, la data de 19.01.2023. 

 Dl. Consilier Lică Irinel Doboș arată că în nici o altă comună directorul școlii nu este 

chemat să participe la ședințele CL. În cadrul unei școli, consiliul de administrație și contabilul 

sunt factori decizionali în formarea bugetului, comuna neputând avea vreo imixtiune în această 

procedură. Instituțiile educaționale răspund în fața Inspectoratelor Școlare Județene. 

  Domnul consilier redenumește proiectul pentru școală în valoare de 100.000 euro, 

intitulându-l proiectul ”Cioara de pe gard” în condițiile în care abia în martie se verifică 

eligibilitatea. În prezent însă cadrele didactice nu au cuiere, nu există mobilier și scaune pentru 

cadrele didactice. Arată totodată că nici la Primărie nu stă bine la acest capitol din moment 

ce i s-a oferit la masă un scaun vechi și murdar pe care îl recunoaște ca fiind casat de la 

Școală. Arată de asemenea că centrala nu funcționează și că elevii trebuie să învețe în frig. 

 În replică, dl. Viceprimar arată că dacă personalul angajat în cadrul Școlii nu cunoaște 

cum se utilizează o centrală acest aspect nu poate fi culpa Primăriei. Centrala este pe lemne, 

cineva trebuie să o alimenteze cu energia necesară funcționării. Totodată arată că un angajat al 

Școlii- nu neapărat un cadru didactic- poate să vină la școala mai devreme cu o ora față de 

începerea cursurilor pentru a alimenta centrala și să termine programul de lucru la ora 15.00 

astfel încât copiii să nu înghețe de frig la prima oră de curs.   

 Dl. Consilier Ionel Lică Doboș arată că programul angajaților este de la 8.00 la 16.00 și 

nu se poate impune unei persoane să stea toată noaptea să pună peleți în centrală. 

 Dl. Viceprimar răspunde că cel mai probabil nu funcționează automatizarea și că trebuie 

făcute demersuri la furnizor pentru a veni să calibreze și să finalizeze automatizarea centralei. 

 Dl. Președinte Florin Ionașcu supune la vot proiectul nr. 3 de hotărâre privind 

adoptarea bugetului pe anul 2023 al comunei Deleni astfel cum a fost prezentat dar și cu 

introducerea sumelor 60.000 lei capitol culte, 10,000 cultură și 2000 lei fond carte, 

hotărârea fiind adoptată cu unanimitate de voturi. Cât privește bugetul Școlii Deleni, 

acesta va fi aprobat astfel cum a fost modificat, cu îndepărtarea sumei de 9300 de lei.  

 Pentru ultimul punct de pe ordinea de zi și anume prezentarea materialului transmis de 

către Curtea de conturi, doamna secretar explică documentul ca fiind un raport al curtii de 

conturi asupra îndeplinirii de către Instituția primarului a măsurilor impuse în cadrul 

controalelor care s-au desfășurat de-a lungul timpului.  Arată că materialul va fi pus la dispoziția 

consilierilor locali și în format electronic.  

 Dl. Ionașcu Florin propune stabilirea ultimei zile de joi din fiecare lună ca și dată pentru 

ședințele ordinare ale Consiliului Local, propunere care este însușită de către toți participanții 

la ședință.  

Se constata ca nu mai sunt discutii,  motiv pentru care  domnul Președinte, propune 

incheierea lucrarilor  sedintei, propunere care este aprobata cu unanimitate de voturi. Se 

declara inchise  lucrarile sedintei  la orele 16.10, din data de 26.01.2023. 
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 Președinte de Ședință                                                                   Secretar General 

             Florin Ionașcu                                                                                Cristina Burtan 


